
КОРОТКО

В 2013 году квартирные товарищества могут вновь ходатайство-
вать о городском пособии на благоустройство дворовых зон. При-
ём заявлений начался 2 января и продлится до 1 марта 2013 года. 

Правила получения пособия изменились, в сравнении с преды-
дущими годами. С новой редакцией постановления, которым был 
утверждён порядок поддержки квартирных товариществ в рам-
ках проекта «Дворы в порядок», можно ознакомиться на вэб-сайте  
http://hoovidkorda.tallinn.ee/. Уточнены требования как в части под-
рядчиков, так и предоставляемых документов. Следует обратить 
внимание на то, что у фирм, предоставивших ценовое предложение 
на проведение работ, должны быть соответствующие разрешения 
на деятельность и регистрация. Если для проведения планируемых 
строительных работ законом о строительстве определено требование 
наличия разрешения на строительство или письменного согласия 
местного самоуправления, то их необходимо приложить к пакету до-
кументов ходатайства. В постановлении имеются и прочие изменения, 
поэтому советуем детально прочитать все его пункты.

ПРОЕКТ «ФАСАДЫ В ПОРЯДОК» 
1 февраля в Таллиннских районных управах начнётся приём хо-
датайств на участие в проекте «Фасады в порядок». 

В рамках проекта квартирные товарищества получают финансовую 
поддержку для покрытия доли самофинансирования при ходатайстве 
о получении реновационного кредита, который предназначен для ре-
конструкции квартирных домов, построенных до 1993 года, в которых 
проведён энергетический аудит. Размер пособия составляет 10% от сум-
мы реновационного кредита квартирного товарищества, но не больше  
19 173 евро в год. Инфо на вэб-сайте www.tallinn.ee/fassaadidkorda.

Дополнительную информацию о проектах «Дворы в порядок» 
и «Фасады в порядок» сможете получить в районной управе: Марье 
Рохтла, телефон 645 7119, эл.почта marje.rohtla@tallinnlv.ee 

Районная управа Кристийне принимает ходатайства по понедель-
никам 15.00-18.00 и по четвергам 9.00-12.00. 

ПРОЕКТ «ДВОРЫ В ПОРЯДОК» 

Студенческие юридические бюро Союза юристов Эстонии 
вновь начнут оказание бесплатной правовой помощи
Недавно закончившийся 2012 год был для Союза юристов Эстонии 
очень активным – посредством различных проектов и программ 
была оказана бесплатная юридическая помощь около 10 000 (точнее 
9983) нуждающимся. Большой вклад в оказание бесплатной право-
вой помощи внесли студенты юридических факультетов Таллиннско-
го и Тартуского Университетов. 

На протяжении многих лет (с 2002) Союз юристов Эстонии и Тал-
линнская городская канцелярия организуют получение бесплатной 
правовой помощи для экономически незащищённых и малоимущих 
жителей города Таллинна. Число нуждающихся в правовой помощи 
людей постоянно растёт, и данная услуга стала очень востребован-
ной. Учитывая серьезность ситуации и рост числа желающих, Союз 
юристов Эстонии возобновил оказание бесплатных юридических 
консультаций и увеличил их объем.  

С 21 января 2013 года студенты-юристы начнут проведение бес-
платных правовых консультаций на I этаже Таллиннской городской 
канцелярии и в Социальном центре Кристийне (Сыпрузе пст 5).  

Время приёма и возможность получения консультации на ино-
странном языке (напр. на русском языке) опубликованы на вэб-сайте 
www.juristideliit.ee. Бесплатные услуги оказываются с понедельника 
по пятницу,  желающие обслуживаются в порядке живой очереди. 

Дополнительную информацию о часах приема и языковых воз-
можностях можно получить на эл.странице Союза юристов Эстонии 
www.juristideliit.ee или по телефону 6313 002. 

Студенты-юристы дают  
БЕСПЛАТНЫЕ правовые консультации
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В ЭТОМ ГОДУ ДВОР ВИНДИ БУДЕТ 
ПРИВЕДЁН В ПОРЯДОК!  

20 декабря 2012 года Таллиннский горсовет 
принял бюджет на 2013 год и утвердил основ-
ные инвестиции дорожного строительства, 
среди которых и важный для района Кристий-
не объект – внутренний двор Винди.

По словам старейшины Кристийне Ан-
дрея Новикова, в процессе обсуждения рай-
онных инвестиций на 2013 год, вопрос о бла-
гоустройстве внутреннего двора Винди стоял 
в числе наиболее приоритетных задач, и боль-
шая  поддержка в этом вопросе была оказана 
мэром города и местными жителями. «Когда 
полтора года назад я стал старейшиной рай-
она Кристийне, вопрос благоустройства вну-
треннего двора Винди был одним из важных 
тем, о которых мне рассказали жители. Двор 
был в плачевном состоянии, и люди устали 
от пустых обещаний», вспоминает районный 
старейшина Андрей Новиков, и добавляет, что 
при детальном рассмотрении ситуации ока-
залось, что растянувшиеся на годы обещания 
представителей различных партий так и оста-
лись обещаниями, ведь они ни разу не внесли 
этот объект в городской бюджет, а без денег 
можно строить только воздушные замки.  

«Поскольку данная тема накалилась и пе-
ребрасывалась  туда-сюда как горячая карто-
фелина, и у жителей были реальные причины 
для обиды, то на собраниях квартирных това-
риществ я обещал, что районная управа сде-
лает всё возможное, чтобы отстоять интересы 
жителей улицы Винди при обсуждении город-
ского бюджета, но окончательный  ответ мы  
сможем дать после утверждения бюджета 2013 
года. Мы с коллегами из районной управы сде-
лали все, что могли. И мы очень признательны  
местным жителям и мэру города за активную 
поддержку», сказал Андрей Новиков.

Мэр Таллинна Эдгар Сависаар, который 
в ноябре 2011 года встречался в жителями  
ул.Винди и  пообещал привести улицу в по-
рядок, а затем оказал поддержку реализации  
и этого проекта,  так прокомментировал раз-
витие района:

 «Я поклонник Эстонской классической 
литературы и время от времени руководству-
юсь словами школьного учителя в «Весне» 
Оскара Лутса:  «Если не можешь выполнить 
всё задание, то сделай хотя бы половину, но 
сделай это хорошо!» Примером следования 

У жильцов квартирных домов Винди есть повод для радости – Нымме теэ 23а (двор Винди) будет 
перестроен и приведён в порядок уже в этом году! 

этому высказыванию является реновация 
улиц Тэдре и Винди. Пару лет назад я встре-
чался с местными жителями, жаловавшими-
ся на плохое состояние дорог, и мы внесли 
их просьбу в планы коммунального департа-
мента по проведению дорожно-строительных 
работ. Но, к сожалению, если делать хорошо и 
основательно, то за один год всего не успеть. 
То продлеваются сроки госпоставок, то об-
наруживается, что необходимо обновить все 
подземные коммуникации или плохие по-
годные условия меняют намеченные планы. 
Но теперь у нас есть причины для радости. 
Бóльшая часть работ сделана, и, уже в этом 
году, улицы и дворовые зоны данного района 
будут полностью реконструированы. Я очень 
рад этому и думаю, что жители Кристийне 

также довольны проделанной работой! Я при-
зываю всех бережно относиться к тому, что 
хорошо сделано и будем надеяться на благо-
склонность матушки погоды, чтобы новые до-
роги служили нам как можно дольше». 

По словам вице-мэра Таллинна Калле 
Кландорфа, отвечающего за сферу ЖКХ, в на-
чале этого года Таллиннский коммунальный 
департамент объявит проектировочный кон-
курс двора Винди, а затем, Управа Кристийне 
и коммунальный департамент вынесут про-
ект на суд местных жителей, которые смогут 
внести поправки и предложения для наиболее 
успешной  его реализации.  

Вторник 

Кристийна Далтон  (на эстонском)   12.00–14.00
Мариа Азман  (на эстонском/ на русском)  14.00–16.00
Ренар Лукманн  (на эстонском)  14.00–16.00

Четверг 

Леана Ланг  (на эстонском)  14.00–16.00
Лийна Ленг (на эстонском)  14.00–16.00

Пятница 

Элин Кюттис (на эстонском)  10.00–12.00
Айре Стюф (на эстонском)  12.00–14.00
Элин Кюттис (на эстонском)  12.00–14.00

График работы Таллиннского бюро  студентов-юристов 
21.01.2013-07.06.2013 Социальный центр Кристийне 
(Сыпрузе пст 5) 

ИЗДАНИЕ НА РУССКОМ ЯЗЫКЕ

Криста Паал 
Директор Союза юристов Эстонии

21 декабря был открыт пешеходный туннель  
Лиллекюла, соединивший улицу Коткапоя 
(Кристийне) и улицу Техника (Кесклинн). 

Подземный освещаемый туннель,  длиной 
38 метров и шириной 4 метра, заменит за-
крытый в августе пешеходный переход, где 
год назад человек попал под поезд.

Это первый подземный туннель в нашем 
районе, специально построенный для пеше-
ходов, хотя на данном отрезке железнодо-
рожных путей туннели имеются и в других 
местах. В 1935 году под железной дорогой 
были построены так называемые техниче-
ские туннели, существующие и по сей день, 
но крайне неудобные для пешеходов, не го-
воря уже о родителях с детскими колясками 
и людей в инвалидных колясках.

В отличие от многих других туннелей, 
пешеходный туннель Лиллекюла работает 

круглосуточно, и передвигаться там удобно 
всем без исключения. В перспективе плани-
руется строительство новой ветки туннеля, 
выходящей на A. Le Coq Arena.

Туннель примечателен также и тем, что 
это первая сегментно-бетонная постройка в 
Эстонии, и он примет участие в конкурсе на 
лучшее бетонное строение 2012 года. 

По словам районного старейшины Ан-
дрея Новикова, небольшие внутренние ра-
боты продолжаются, хотя туннель открыт 
уже более месяца. Озеленительные работы 
вокруг туннеля будут проведены этой вес-
ной, а полностью все работы завершатся к 
15 маю, т.е. ко Дню Таллинна.  

Туннель построила латвийская стро-
ительная компания SIA RDSSKALS 
BUVSABIEDRIBA. Стоимость строитель-
ства туннеля 700000 евро финансировали 
Eesti Raudtee и ЕС. 

 

ПЕШЕХОДНЫЙ ТУННЕЛЬ ЛИЛЛЕКЮЛА 
СОЕДИНИЛ РАЙОНЫ КРИСТИЙНЕ И КЕСКЛИНН 

Мэр Таллинна Эдгар Сависаар встречается с 
жителями ул.Винди, осень 2012.

Старейшина Кесклинн Михаил Корб и 
старейшина Кристийне Андрей Новиков в 
новом туннеле Лиллекюла, соединившем две 
части города.



Küsitlus viidi läbi eesmärgiga uurida 
välja Tallinna linna elanike arvamus tasu-
ta ühistranspordi kehtestamisest pealin-
nas 2013. aastast. Nüüdseks on teada, et 
75% vastanutest toetasid projekti. Linn on 
oma hinnangu võimalikele riskidele, eelis-
tele ja puudustele juba koostanud ning saab 
hakata projekti ette valmistama. 

Eelkõige tahaks märkida, et tallinlaste kõrge 
aktiivsus näitas selgelt – inimesed tahavad 
küsitluses osaleda vahetult neid puudutavate 
küsimuste otsustamises. Märkimisväärne 
oli küsitluses osalenud inimeste arv – 68 059 
(see number ületab drastiliselt eelmiste 
küsitluste osalejate arvu). Kusjuures, oma 
arvamuse avaldajaid oli palju rohkem, kuid 
osaleda said ainult Tallinnas registreeritud 
elanikud. Tasuta Tallinna ühistranspordi 
teema puudutab eranditult ainult pealinlasi. 

Mida tasuta ühistransport meile annab? 

Tasuta lõunast...
Eelkõige tuleb endale teadvustada, et 

piletite müügist saadud tulu katab ainult 
kolmandiku ühissõidukite kuludest, üle-
jäänud raha tuleb linnaeelarvest. Piletite 
müügistatistika näitab, et ainult 8% Tallin-
na ühistranspordi kasutajaid tasuvad oma 
kulud ise, 36% sõitjatest on tasuta sõiduõigus, 
21% sõitjatest on üks või teine soodustus. 

Eestis saab ühistranspordis tasuta sõita 
17 kategooriat elanikke ning sooduspileti-
ga 6 kategooriat elanikke. Isegi 30-päevast 
kuukaarti võib nimetada soodustuseks, 
kuna tarbija jaoks on see tavahinnast oda-
vam. 

Seetõttu spekuleerida teemal „kust võe-
takse raha tasuta ühistranspordiks”, või 
meenutada pidevalt „tasuta lõunaid pole”, 
on kohatu. Raha võetakse sealt, kust ka 
praegu – linna eelarvest. 

Olgu midagigi tasuta
Just selliselt olid häälestunud enamik 

küsitluses osalenud inimesi. Kui imelik see 
ka poleks, väga aktiivselt hääletasid tasuta 
ühistranspordi poolt pensionärid, kes saavad 
niigi tasuta sõita. Oma otsust põhjendasid 
nad nii: „Kuigi meile ei ole seda enam vaja, 
muretseme oma laste ja lastelaste eest”. 

Kui küsida, kes võidab tasuta ühistrans-
pordist, on vastus selge: eelkõige on see 

kaudne abi paljulapselistele ja vähekindlus-
tatud peredele. Kahjuks viimaste arv pidevalt 
kasvab, nagu suureneb ka töötute arv. Kui 
pere sissetulek koosneb laste abirahast ja töötu 
abirahast, siis tasuta ühistransport on sellele 
perele suureks abiks kulude kokkuhoius. 

Tasuta ühistranspordi plussiks on kaeluke-
skkonna paranemine. Eeldatakse, et hulk 
autoomanikke istub samuti ühistransporti, 
mille tulemusel vähenevad ummikud ja kõik 
sellega kaasnev. Iseenesest ei motiveeri tasuta 
sõidu võimalus kedagi ühistranspordis liik-
lema, kuid koos teenuse kvaliteedi parane-
misega oleks motivatsioon suurem. 

Kui autode arv pealinna teedel väheneb, 
võib rääkida teede kvaliteedi, liiklus-
tingimuste ja linnaõhu paranemisest. 

Asotsiaalid
Need, kes on tasuta ühissõidukite vastu, 

põhjendavad oma seisukohta peamiselt 
sellega, et siis ei saa keegi enam kodutuid 
ühissõidukitest välja ajada. Selline arva-
mus on põhjendamatu, kuna antud kodani-
ke kategooria ei vaevu ka praegu piletit 
ostma, sõites tasuta.

Lisaks ei tühista tasuta sõit veel 
ühissõidukite kasutamisreegleid, mis 
sätestavad, et ühissõidukis on keelatud 
viibida alkoholijoobes ja määrdunud riie-
tes isikutel. Need reeglid jäävad kehtima ka 
edaspidi, mistõttu korralikel sõitjatel, ühis-
transpordi juhil ja munitsipaalpolitsei 
töötajatel on täielik õigus paluda sellistel 
sõitjatel väljuda. 

Ainult tallinlastele 
Tasuta ühistranspordi idee seisneb selles, 

et tasuta sõidu õiguse saavad ainult Tallin-
nas registreeritud isikud. Nagu küsitluse 
käigus selgus, elab pealinnas päris palju 
neid, kes ei ole Tallinnas registreeritud. 
Nemad ning ülejäänud Eesti elanikud õi-
gust tasuta transpordile ei saa. 

Miks? Põhjus on lihtne: tasuta ühistrans-
port Tallinnas ei saa olla tasuta kõigile Eesti 
elanikele. Kõik sõltub sellest, kes teenuse eest 
maksab – omavalitsus või riik. Kui Tallinn 
maksab enda eelarvest, siis on loogiline, et 
teenust võivad kasutada ainult pealinlased, 
kes maksavad linnale makse. Teisisõnu, kui 

soovid sõita Tallinnas tasuta, 
registreeri end linna elanikuks. 
Kui ei soovi end registreerida 
ja makse maksta – osta pilet. 
Valikuvõimalus on loogika ja 
seaduse raames. 

Registreeritud Tallinna elanike 
arv suurendab linnaeelarve tulu-
baasi, seega ka vahendeid, mis 
eraldatakse tasuta ühistranspor-
di toetamiseks.  

väljaandja: Kristiine Linnaosa Valitsus 
aadress: Tulika 33b, 10615 Tallinn
kirjastaja: Telehansa OÜ
toimetaja Ljubov Semjonova
e-post: kristiineleht@tallinnlv.ee 
Telefon: 645 7117

Linnaosavanema veerg

tallinlased soovivad tasuta sõita. 
mis edasi?
Hiljuti läbi viidud küsitlus 
näitas, et kolm neljandikku 
küsitluses osalenud 
tallinlastest toetab tasuta 
ühissõidukite ideed. Peale 
selle, et antud küsitlus oli 
ulatuslik selles osalenud 
inimeste poolest, tekitas see 
ka ühiskonnas kõige suure 
arutelu. Andrei Novikov

Kristiine linnaosa vanem 

reklaam: sinumedia@gmail.com
www.tallinn.ee/est/g1075
Järgmine leht ilmub 18. mail.
Kristiine Leht veebis: 
http://www.tallinn.ee/est/kristiine/Kristiine-Leht;
http://kristiineleht.blogspot.com.

Tasuta ühistranspordi teemalisel elanike 
küsitlusel osales 68 059 inimest, neist 75,5 
protsenti soovib tasuta ühistransporti alates 
1. jaanuarist 2013. 

19.-25. märtsini kestnud küsitlusel “Kas 
toetate tasuta ühistransporditeenusele ülemi-
nekut alates 2013. aastast Tallinna ühtse pi-
letisüsteemi liinidel?” said osaleda isikut tõen-
dava dokumendi alusel kõik vähemalt 18 aasta 
vanused, rahvastikuregistri andmeil Tallinna 
linnas elavad inimesed. Seda võimalust kasu-
tas 68 059 inimest, neist 75,5 soovis tasuta 
ühis-transporti. 

Tegemist oli läbi aegade kõige osalejatero-
hkema küsitlusega: küsitlusel on osales iga 
kümnes hääleõiguslik tallinlane. Senisel 
osalejaterohkeimal – öise alkoholimüügi kee-
lustamise teemalisel küsitlusel – osales 21 688 
inimest.  

75,5 protsenti sooviB tasuta ühistransporti 

Küsitluse läbiviimiseks moodustati kokku 40 küsitlus-
punkti. Neist kõige populaarsem oli Kristiine Kauban-
duskeskuses asuv küsitluspunkt, mida külastas ligi 8000 
inimest

1. Millise sihtgrupi või siht-
gruppide mobiilsuse suurenda-
mist ja reisiaja lühendamist ka-
vandatav reform eelkõige silmas 
peab?

Ühissõidukite eelistamine au-
tode kasutamisele, majanduse kii-
rem areng ja linnakeskkonnale 
tekitatava negatiivse mõju kiire ja 
oluline vähendamine on võima-
lik, kui võimaldada tasuta ühis-
transporditeenust mitte üksnes 
vähekindlustatutele, vaid ka prae-
gustele autokasutajatele. Vajadus 
on mõjutada elanikkonda linna-
sisestes liikumistes erasõidukitest 
loobuma ning kasutama valdavalt 
ühissõidukeid.

Seega sihtgrupiks on eelkõige 
erasõidukite juhid kuid tähelepanu-
ta ei jää ka mittetallinlased, kes ela-
vad Tallinnas. Loomulikult sõltub 
reform suuresti teiste omavalitsuste 
ja riigi osalusest selles.

2. Kelle või mille arvelt seda teha 
kavatsetakse?

Tallinna linna eelarve, millega 
määratakse erinevate valdkon-
dade rahastamine, kaasaarvatud 
ühistranspordi rahastamise maht 
ja investeeringud, võtab vastu 
Tallinna Linnavolikogu. Sama-
moodi võiks küsida, kelle või mille 
arvelt antakse sotsiaaltoetusi, ren-
oveeritakse koole, rekonstrueeri-
takse teid või doteeritakse ühis-
transporti.

Kulude võimalikud katteallikad:
• Tallinna Trammi- ja Trollibus-

sikoondise Aktsiaseltsi ja Tallinna 
Autobussikoondise Aktsiaseltsi 
ühinemisest tulenev kokkuhoid;

• Suuremad liikluspiirangud ja 
koormised erasõidukite kasu-
tamisele ning tasulise parkimise 
regulatsiooni muutmine;

• Tallinlaseks registreerumise eel-
datav kasv ja sellest tulenev maksu-
tulubaasi kasv

• Tallinna ühisveevärgi ja -kanali-
satsiooni rajamisest vabanevad va-
hendid.

3. Kui palju reform maksma 
läheb?

2011. aasta ühistranspordi pi-
letitulu oli 17,8 milj eurot, mil-
lest 3,5 miljonit oli mittetallinlaste 
piletitulu osa. Seega 14,3 miljonile 
eurole saamatajäävale piletitulule 
tuleb leida kate. Ühistranspordi 
kvaliteedi parendamine, veeremi ja 
infrastruktuuri uuendamine pla-
neeritakse Tallinna linna arengu-
kavades ja eelarvestrateegias. 

Tallinn on juba teinud otsuse lähi-
aastatel uue veeremi soetamiseks. 
Tallinna Autobussikoondis AS soe-
tas 2011. aastal 10 uut Iveco nor-
maalbussi. 2012. aastaplaan näeb 
ette 25 uue normaalbussi ning 2013. 
aastal 10 uue liigendbussi ostmist. 
Tegeletakse uute trollibusside soeta-
miseks täiendavate rahastamisvõi-
maluste leidmisega. 2013. ja 2014. 
aastal soetatakse 15 uut madalapõh-
jalist trammi ning rekonstrueeri-
takse 4. trammiliini infrastruktuur 
kogusummas 63,9 milj eurot.  

tasuta transport: korduma kippuvad küsimused

küsitlused tallinna linnas
Nr Küsitluse teema Toimumise aasta Linnapea Osavõtjate arv

1 Kas Harju tänava Niguliste kiriku poolne 
külg peaks säilima praegusel kujul hal-
jasalaks korrastatuna?

28.-30. juuni 2002 Edgar Savisaar 7 642

2 Kas öist alkoholimüüki Tallinnas tuleks 
piirata? 3.-9. mai 2004 Edgar Savisaar 21 688

3 Kus peaks Teie arvates paiknema Vaba-
duse ausammas?

24.-30. jaanuar 
2005 Tõnis Palts 5 091

4 Kas linn peaks alustama noortele 
peredele suunatud munitsipaalkorterite 
ehitust?

3.-9. oktoober 
2005 Tõnis Palts 4 901

5 Kas Tallinna kesklinnas tuleks sõidukite 
piirkiirus alandada 50-lt km/h 40-le km/h 3.-9. mai 2010 Edgar Savisaar 7 709

6 Kas toetate tasuta ühistranspordi-
teenusele üleminekut alates 2013. aas-
tast Tallinna ühtse piletisüsteemi liinidel?

19.-25. märts 
2012 Edgar Savisaar 68 059

autoBussiLiiniLe nr 23 Lisati kauBamaJa peatus
alates 1. aprillist pikendati 

autobussiliini nr 23 autobus-
sijaama peatuseni ja kadaka 
suunal tehti liinile peatus kau-
bamaja.

Kaubamaja peatusest sõidab 
buss nr 23 edasi autobussijaama 

suunas. Autobussijaamast Kadaka 
suunas sõitjate teenindamiseks 
tehti Kaubamaja tänava Rävala 
puiestee poolsesse otsa täiendav 
Kaubamaja peatus. 

Sõiduplaan internetis http://
soiduplaan.tallinn.ee/#tallinna-
linn.  
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КОЛОНКА СТАРЕЙШИНЫ СРЕДЬ ПАСТБИЩ И САДОВ КРИСТИЙНЕ

Представить, что ещё сто лет тому 
назад нынешний Кристийне был, 
по сути, загородным районом, не 
так-то просто. 

Особенно – глядя на максимально 
урбанизированную Мустамяэ теэ из 
окна троллейбуса или автомобиля. 

Чуть проще это сделать, проез-
жая по бульвару Сыпрузе: районы 
частной застройки на отрезке от 
улицы Коскла до Линну теэ позво-
ляют представить себе атмосферу 
давнего предместья. 

Счастье по жребию  
Решение о передаче Кристийне во 
владение Нижнему городу было офи-
циально скреплено королевской пе-
чатью в ноябре 1653 года. Но план, на 
котором спорная территория уже по-
делена между будущими владельцами, 
был составлен еще годом ранее. 

Земли будущего Кристийне были 
поделены на сорок шесть равных по 
размеру участков. Каждый член ма-
гистрата безвозмездно получил в 
пользование по одному из них – с 
правом передавать надел по наслед-
ству. Каким именно участком кому 
владеть указал жребий. 

По одному участку было решено 
подарить гильдейским старейши-
нам – настоятелям купеческой Боль-
шой гильдии, а также ремесленных 
гильдий Святого Канута и Святого 
Олафа. Настоятелю братства Черно-
головых, как человеку неженатому, 
участок не полагался.

В состав ревельского магистра-
та входило четырнадцать синдиков 
и четверо бюргермайстеров – в со-
временном понятии, «вице-мэров». 
Приплюсовав к их числу трех гиль-
дейских ольдерманов, мы обнару-
жим, что больше половины наделов 
оставались «бесхозными». 

Город решил их продать всем 
желающим по цене сто талеров каж-
дый – сумма достаточно солидная. 
Месячное жалование подмастерья 
столяра, например, составляло все-
го два талера. За один талер можно 
было себе сшить зимнее пальто. 

Кроме того, покупатель ручался за 
собственный счет вырубить кустар-
ник, выкорчевать пни, убрать круп-
ные камни и выкопать дренажные 
канавы – согласно плану, вычерчен-
ному городским землемером. 

Андерсен на страже
Уже сто лет тому назад горожане и 
газетные публикации именовали 
земли нынешнего Кристийне «Кри-
стининским покосом». 

Так оно собственно и было: 
здешняя заболоченная и бедная пло-
дородным слоем почва не годилась 
для выращивания ржи, а уж пшени-
цы – и подавно. Травы же на сыро-
ватом грунте поднимались обильно, 
так что «топливо для двигателей в 
пару лошадиных сил» заготавливать 
тут можно было в достатке. 

Силос, растущий в буквальном 
смысле в чистом поле, привлекал к 
себе повышенное внимание не толь-
ко забредающих в окрестности го-
рода диких косуль и отбившихся от 
крестьянского стада коров и коз, а 
также, всегда находились желающие 
запастись сеном для собственного 
скота или продать его на стороне. 

Потому, уже в конце пятиде-
сятых годов XVII века, городские 
власти наняли некого уроженца За-
падной Ютландии, Свена Андерсена, 
которому вменялось в обязанность 
охранять территорию «Кристи-
ненского покоса» денно и нощно с 
Юрьева дня до Михайлова. 

Плата, назначенная ему за служ-
бу, выглядит внушительно: тридцать 
пять талеров в год. Особенно, если 
учесть, что «год» для сторожа длился 
всего пять месяцев: с 23 апреля по 
29 сентября, когда скот кормился на 
пастбищах, в прямом смысле этих 
слов, подножным кормом. 

Не только пастбища
Охранять однофамильцу датского 
сказочника, по всей вероятности, 
приходилось не только пастбища. 

Во всяком случае, уже лет триста 
пятьдесят тому назад в документах 
магистрата упоминаются загород-

ные сады горожан, расположенные на 
территории нынешнего  Кристийне. 

Что именно выращивали здесь 
горожане? Увы, опубликованные до-
кументы крайне скромны на этот счет. 
Краевед Александер Киви, составив-
ший на рубеже пятидесятых-шести-
десятых годов многотомный труд по 
истории Таллинна, упоминает лишь 
кусты роз и яблоневые деревья. 

Более пространное описание при-
городных садов – хотя и без привязки 
конкретно к Кристийне – оставил го-
родской архивариус Йохан Готтхард 
фон Хансен, автор автобиографиче-
ских записок «Мой родной город Ре-
вель пятьдесят лет тому назад», издан-
ных в 1877 году. 

«После долгой северной зимы 
приходили четыре прекрасных месяца 
лета, которые с великим удовольстви-
ем проводили на щедром лоне приро-
ды…Малина, черная и красная сморо-
дина, крыжовник, давали обильный 
урожай, - писал он. - Яблоки и груши, 
сливы и вишни изрядно росли в на-
ших краях вплоть до середины трид-
цатых годов». 

Мемуарист отмечает, что «золотой 
век» пригородных садов прошёл после 
череды дождливых и холодных лет. 
Стоило погоде начать исправляться, 
как объявилась новая напасть – на-
шествие гусениц. А затем и сами горо-
жане поверили в то, что эстляндский 
климат непригоден для садоводства. 

«Друзья, посадите хотя бы одно 
плодовое дерево, увидьте его цвету-
щим и приносящим плоды, – совето-
вал фон Хансен. – Вы насладитесь чи-
стой, откровенной, святой радостью. 
Любвеобильный Господь да пошлет 
вновь на нашу многострадальную 
землю лучшие времена!»
*                                   *                                *
Увы, надеждам достопочтенного ар-
хивариуса не было суждено сбыться: 
в ту пору, когда он писал свои мему-
ары, период расцвета летних садов в 
окрестностях Ревеля минул безвоз-
вратно.
Выпала же та пора на рубеж XVIII-
XIX столетий. Куда мы и отправимся 
ровно через месяц. 

Йосеф Кац
историк

Если Вы живете в районе Кристийне, и по каким-то причинам наша газета, выходящая 
ежемесячно, не попадает в Ваш почтовый ящик, или Вы получаете ее реже, чем раз в 
месяц, пожалуйста, сообщите нам об этом. Мы в свою очередь сделаем всё, чтобы Вы 
всегда получали газету «Кристийне» в срок. Желаем Вам приятного чтения!

Редакция газеты «Кристийне»
kristiineleht@tallinnlv.ee

Телефон 645 7100

ДОРОГИЕ ЧИТАТЕЛИ НАШЕЙ ГАЗЕТЫ!

Напоминание: лица, зарегистри-
рованные в Управе Кристийне как 
ходатайствующие об аренде жилого 
помещения, должны  подтвердить/
уточнить свои данные.

Согласно постановлению Таллинн-
ской горуправы № 17 от 22 февраля 
2010 года «Порядок реализация вто-
рой жилищно-строительной про-
граммы г.Таллинна по сдаче в аренду 
жилых помещений на улице Раадику» 
(§ 6 пункт 3) и приложения 3 к поста-

новлению Таллиннского горсовета № 
56  от 17 октября 2002 «Порядок веде-
ния учёта лиц, ходатайствующих об 
аренде принадлежащих городу Тал-
линн жилых помещений» (пункт 13) 
лица, зарегистрированные ходатаями 
аренды жилых помещений обязаны 
ежегодно в течение первого кварта-
ла письменно подтверждать, по по-
чте (э-почте) или лично у секретаря 
жилищной комиссии, основания  для 
нахождения на учёте для получения 
арендной жилплощади. 

Если лицо не выполняет вышеука-
занных обязательств, его могут уда-
лить из списка ходатайствующих об 
аренде жилья лиц.

Данные можно подтвердить в 
секторе регистра населения район-
ной управы Кристийне, ул.Тулика 
33б, II этаж, комната 202, по поне-
дельникам 15.00-18.00 и по четвер-
гам 9.00-12.00 или по почте (э-почта: 
merike.melesk@tallinnlv.ee).

Дополнительная информация по 
телефону 645 7129.   

ПОДТВЕРДИТЕ СВОИ ДАННЫЕ

Представление о том, как выглядела территория нынешнего Кристийне лет 
двести тому назад, может дать рисунок, изобюражающий сады и огороды 
жителей Ревеля в начале современной ул. Колпли

Андрей Новиков

Старейшина Кристийне

Рынок Кристийне 
Самые большие изменения в нашем 
районе связаны с рынком Кристийне – 
в начале года рынок демонтировали  и 
земельный участок освободился. Что там 
построить?

Город Таллинн будет и в дальнейшем 
использовать эту территорию в обще-
ственных интересах. Поскольку на ба-
лансе нашего района очень мало свобод-
ных земельных участков, то нам крайне 
важно мнение жителей нашего района в 
отношении  их использования. Именно 
поэтому я призываю Вас высказать свои 
пожелания по использованию этого зе-
мельного участка, на основании которых 
Управа Кристийне  рассмотрит необхо-
димость изменения детальной плани-
ровки и направит свои предложениях в 
Департамент городского планирования. 

Пожалуйста, поделитесь своим мне-
нием, что бы Вы хотели видеть на месте 
бывшего рынка. Со своей стороны, для 
начала обсуждения, предложу некото-
рые идеи и готов выслушать Ваши. Разо-
бъём здесь парк, а зимой зальём каток и 
построим снежный городок? Или вме-
сто парка сюда больше подойдёт детская 
игровая площадка? Районная управа 
Кристийне заказала проведение на этом 
участке исследований уровня шума и 
загрязнения воздуха, что поможет от-
ветить на вопрос о возможности стро-
ительства детской площадки.

Пожалуйста, дайте нам знать о своих 
пожеланиях и идеях не позднее конца 
января любым удобным для Вас спо-
собом: по телефону, э-почте, заполнив 
электронную анкету на нашей интернет-
странице или обычным письмом (все 
необходимые контакты Вы найдёте на 
последней странице этой газеты).  

Уверяю, нам очень важно Ваше мне-
ние и мы его обязательно учтём! 

Дорожное движение на ул. Мадара 
Неожиданно проблемным местом с 
точки зрения дорожного движения в 
нашем районе стала улица Мадара. Тал-
линнский транспортный департамент 
хочет закрыть выезд с улицы Мадара 
на улицу Эндла. Районная управа Кри-
стийне обратилась к Транспортному де-
партаменту за разъяснениями по поводу 
планов изменения дорожного движения 
и строительства новой остановки обще-
ственного транспорта. Поскольку мы 
пока не получили обоснований решения 
строительства остановки и того, как пла-
нируется изменить  схему движения по 
ул. Мадара, не нанеся урона интересам 

жителей этой улицы и расположенных 
там предприятий, Управа Кристийне ка-
тегорически против этого решения.

Строительство остановки обще-
ственного транспорта на этом месте 
конечно же не исключено, и её наличие 
там  создало бы дополнительные удоб-
ства для некоторых пользователей, но 
об этом можно говорить только в том 
случае, если будет сохранён и выезд с ул. 
Мадара на ул. Эндла. Управа Кристийне 
считает, что при планировании измене-
ний в дорожном движении необходимо 
учитывать мнение местных жителей и 
предпринимателей.  В данной ситуации, 
я однозначно поддерживаю и выражаю 
признательность местным  жителям и 
предпринимателям, которые выразили 
свою твердую оппозицию в отношении 
закрытия выезда с улицы Мадара.

Об организации досуга в Кристийне
Как Вы уже знаете, в прошлом году рай-
онная управа построила в парке Лёвен-
рух сцену под открытым небом. Этим 
летом мы хотим превратить её в центр 
развлекательных мероприятий нашего 
района. Сейчас ведется подготовка к 
организации серии концертов парковой 
музыки, чтобы всё лето, несколько раз 
в неделю здесь происходили музыкаль-
но-театральные представления. Надеюсь  
на Ваше активное зрительское участие и 
убеждён, что эта концертная серия ста-
нет в дальнейшем визитной карточкой 
нашего района.

А уже сейчас в парке Ряагу прово-
дятся подготовительные работы по соз-
данию традиционного катка, и, если мо-
розная погода сохранится, на следующей 
неделе приступим к его заливанию.  

Однако не надо забывать и о зимних 
видах спорта,  и поэтому я приглашаю 
Вас с семьёй посетить в это воскресенье, 
27 января с 14:00 до 16:00 на организуе-
мое Управой Кристийне зимнее спортив-
ное мероприятие «Лыжный автобус» в 
парке Лёвенрух. Мы пригласили в парк, 
где предварительно проложат лыжню, 
профессиональных тренеров и инструк-
торов Эстонской лыжной ассоциации, 
которые будут преподавать основы ка-
тания на беговых лыжах и правильного 
ухода за лыжным снаряжением. На месте 
будут проводиться спортивные игры и 
мини-соревнования. Участие в меропри-
ятии – бесплатное.

Желаю Вам прекрасной зимней погоды. 
До встречи на страницах следующего 
выпуска газеты! 

ДЕЯТЕЛЬНОЕ НАЧАЛО ГОДА



Küsitlus viidi läbi eesmärgiga uurida 
välja Tallinna linna elanike arvamus tasu-
ta ühistranspordi kehtestamisest pealin-
nas 2013. aastast. Nüüdseks on teada, et 
75% vastanutest toetasid projekti. Linn on 
oma hinnangu võimalikele riskidele, eelis-
tele ja puudustele juba koostanud ning saab 
hakata projekti ette valmistama. 

Eelkõige tahaks märkida, et tallinlaste kõrge 
aktiivsus näitas selgelt – inimesed tahavad 
küsitluses osaleda vahetult neid puudutavate 
küsimuste otsustamises. Märkimisväärne 
oli küsitluses osalenud inimeste arv – 68 059 
(see number ületab drastiliselt eelmiste 
küsitluste osalejate arvu). Kusjuures, oma 
arvamuse avaldajaid oli palju rohkem, kuid 
osaleda said ainult Tallinnas registreeritud 
elanikud. Tasuta Tallinna ühistranspordi 
teema puudutab eranditult ainult pealinlasi. 

Mida tasuta ühistransport meile annab? 

Tasuta lõunast...
Eelkõige tuleb endale teadvustada, et 

piletite müügist saadud tulu katab ainult 
kolmandiku ühissõidukite kuludest, üle-
jäänud raha tuleb linnaeelarvest. Piletite 
müügistatistika näitab, et ainult 8% Tallin-
na ühistranspordi kasutajaid tasuvad oma 
kulud ise, 36% sõitjatest on tasuta sõiduõigus, 
21% sõitjatest on üks või teine soodustus. 

Eestis saab ühistranspordis tasuta sõita 
17 kategooriat elanikke ning sooduspileti-
ga 6 kategooriat elanikke. Isegi 30-päevast 
kuukaarti võib nimetada soodustuseks, 
kuna tarbija jaoks on see tavahinnast oda-
vam. 

Seetõttu spekuleerida teemal „kust võe-
takse raha tasuta ühistranspordiks”, või 
meenutada pidevalt „tasuta lõunaid pole”, 
on kohatu. Raha võetakse sealt, kust ka 
praegu – linna eelarvest. 

Olgu midagigi tasuta
Just selliselt olid häälestunud enamik 

küsitluses osalenud inimesi. Kui imelik see 
ka poleks, väga aktiivselt hääletasid tasuta 
ühistranspordi poolt pensionärid, kes saavad 
niigi tasuta sõita. Oma otsust põhjendasid 
nad nii: „Kuigi meile ei ole seda enam vaja, 
muretseme oma laste ja lastelaste eest”. 

Kui küsida, kes võidab tasuta ühistrans-
pordist, on vastus selge: eelkõige on see 

kaudne abi paljulapselistele ja vähekindlus-
tatud peredele. Kahjuks viimaste arv pidevalt 
kasvab, nagu suureneb ka töötute arv. Kui 
pere sissetulek koosneb laste abirahast ja töötu 
abirahast, siis tasuta ühistransport on sellele 
perele suureks abiks kulude kokkuhoius. 

Tasuta ühistranspordi plussiks on kaeluke-
skkonna paranemine. Eeldatakse, et hulk 
autoomanikke istub samuti ühistransporti, 
mille tulemusel vähenevad ummikud ja kõik 
sellega kaasnev. Iseenesest ei motiveeri tasuta 
sõidu võimalus kedagi ühistranspordis liik-
lema, kuid koos teenuse kvaliteedi parane-
misega oleks motivatsioon suurem. 

Kui autode arv pealinna teedel väheneb, 
võib rääkida teede kvaliteedi, liiklus-
tingimuste ja linnaõhu paranemisest. 

Asotsiaalid
Need, kes on tasuta ühissõidukite vastu, 

põhjendavad oma seisukohta peamiselt 
sellega, et siis ei saa keegi enam kodutuid 
ühissõidukitest välja ajada. Selline arva-
mus on põhjendamatu, kuna antud kodani-
ke kategooria ei vaevu ka praegu piletit 
ostma, sõites tasuta.

Lisaks ei tühista tasuta sõit veel 
ühissõidukite kasutamisreegleid, mis 
sätestavad, et ühissõidukis on keelatud 
viibida alkoholijoobes ja määrdunud riie-
tes isikutel. Need reeglid jäävad kehtima ka 
edaspidi, mistõttu korralikel sõitjatel, ühis-
transpordi juhil ja munitsipaalpolitsei 
töötajatel on täielik õigus paluda sellistel 
sõitjatel väljuda. 

Ainult tallinlastele 
Tasuta ühistranspordi idee seisneb selles, 

et tasuta sõidu õiguse saavad ainult Tallin-
nas registreeritud isikud. Nagu küsitluse 
käigus selgus, elab pealinnas päris palju 
neid, kes ei ole Tallinnas registreeritud. 
Nemad ning ülejäänud Eesti elanikud õi-
gust tasuta transpordile ei saa. 

Miks? Põhjus on lihtne: tasuta ühistrans-
port Tallinnas ei saa olla tasuta kõigile Eesti 
elanikele. Kõik sõltub sellest, kes teenuse eest 
maksab – omavalitsus või riik. Kui Tallinn 
maksab enda eelarvest, siis on loogiline, et 
teenust võivad kasutada ainult pealinlased, 
kes maksavad linnale makse. Teisisõnu, kui 

soovid sõita Tallinnas tasuta, 
registreeri end linna elanikuks. 
Kui ei soovi end registreerida 
ja makse maksta – osta pilet. 
Valikuvõimalus on loogika ja 
seaduse raames. 

Registreeritud Tallinna elanike 
arv suurendab linnaeelarve tulu-
baasi, seega ka vahendeid, mis 
eraldatakse tasuta ühistranspor-
di toetamiseks.  

väljaandja: Kristiine Linnaosa Valitsus 
aadress: Tulika 33b, 10615 Tallinn
kirjastaja: Telehansa OÜ
toimetaja Ljubov Semjonova
e-post: kristiineleht@tallinnlv.ee 
Telefon: 645 7117

Linnaosavanema veerg

tallinlased soovivad tasuta sõita. 
mis edasi?
Hiljuti läbi viidud küsitlus 
näitas, et kolm neljandikku 
küsitluses osalenud 
tallinlastest toetab tasuta 
ühissõidukite ideed. Peale 
selle, et antud küsitlus oli 
ulatuslik selles osalenud 
inimeste poolest, tekitas see 
ka ühiskonnas kõige suure 
arutelu. Andrei Novikov

Kristiine linnaosa vanem 

reklaam: sinumedia@gmail.com
www.tallinn.ee/est/g1075
Järgmine leht ilmub 18. mail.
Kristiine Leht veebis: 
http://www.tallinn.ee/est/kristiine/Kristiine-Leht;
http://kristiineleht.blogspot.com.

Tasuta ühistranspordi teemalisel elanike 
küsitlusel osales 68 059 inimest, neist 75,5 
protsenti soovib tasuta ühistransporti alates 
1. jaanuarist 2013. 

19.-25. märtsini kestnud küsitlusel “Kas 
toetate tasuta ühistransporditeenusele ülemi-
nekut alates 2013. aastast Tallinna ühtse pi-
letisüsteemi liinidel?” said osaleda isikut tõen-
dava dokumendi alusel kõik vähemalt 18 aasta 
vanused, rahvastikuregistri andmeil Tallinna 
linnas elavad inimesed. Seda võimalust kasu-
tas 68 059 inimest, neist 75,5 soovis tasuta 
ühis-transporti. 

Tegemist oli läbi aegade kõige osalejatero-
hkema küsitlusega: küsitlusel on osales iga 
kümnes hääleõiguslik tallinlane. Senisel 
osalejaterohkeimal – öise alkoholimüügi kee-
lustamise teemalisel küsitlusel – osales 21 688 
inimest.  

75,5 protsenti sooviB tasuta ühistransporti 

Küsitluse läbiviimiseks moodustati kokku 40 küsitlus-
punkti. Neist kõige populaarsem oli Kristiine Kauban-
duskeskuses asuv küsitluspunkt, mida külastas ligi 8000 
inimest

1. Millise sihtgrupi või siht-
gruppide mobiilsuse suurenda-
mist ja reisiaja lühendamist ka-
vandatav reform eelkõige silmas 
peab?

Ühissõidukite eelistamine au-
tode kasutamisele, majanduse kii-
rem areng ja linnakeskkonnale 
tekitatava negatiivse mõju kiire ja 
oluline vähendamine on võima-
lik, kui võimaldada tasuta ühis-
transporditeenust mitte üksnes 
vähekindlustatutele, vaid ka prae-
gustele autokasutajatele. Vajadus 
on mõjutada elanikkonda linna-
sisestes liikumistes erasõidukitest 
loobuma ning kasutama valdavalt 
ühissõidukeid.

Seega sihtgrupiks on eelkõige 
erasõidukite juhid kuid tähelepanu-
ta ei jää ka mittetallinlased, kes ela-
vad Tallinnas. Loomulikult sõltub 
reform suuresti teiste omavalitsuste 
ja riigi osalusest selles.

2. Kelle või mille arvelt seda teha 
kavatsetakse?

Tallinna linna eelarve, millega 
määratakse erinevate valdkon-
dade rahastamine, kaasaarvatud 
ühistranspordi rahastamise maht 
ja investeeringud, võtab vastu 
Tallinna Linnavolikogu. Sama-
moodi võiks küsida, kelle või mille 
arvelt antakse sotsiaaltoetusi, ren-
oveeritakse koole, rekonstrueeri-
takse teid või doteeritakse ühis-
transporti.

Kulude võimalikud katteallikad:
• Tallinna Trammi- ja Trollibus-

sikoondise Aktsiaseltsi ja Tallinna 
Autobussikoondise Aktsiaseltsi 
ühinemisest tulenev kokkuhoid;

• Suuremad liikluspiirangud ja 
koormised erasõidukite kasu-
tamisele ning tasulise parkimise 
regulatsiooni muutmine;

• Tallinlaseks registreerumise eel-
datav kasv ja sellest tulenev maksu-
tulubaasi kasv

• Tallinna ühisveevärgi ja -kanali-
satsiooni rajamisest vabanevad va-
hendid.

3. Kui palju reform maksma 
läheb?

2011. aasta ühistranspordi pi-
letitulu oli 17,8 milj eurot, mil-
lest 3,5 miljonit oli mittetallinlaste 
piletitulu osa. Seega 14,3 miljonile 
eurole saamatajäävale piletitulule 
tuleb leida kate. Ühistranspordi 
kvaliteedi parendamine, veeremi ja 
infrastruktuuri uuendamine pla-
neeritakse Tallinna linna arengu-
kavades ja eelarvestrateegias. 

Tallinn on juba teinud otsuse lähi-
aastatel uue veeremi soetamiseks. 
Tallinna Autobussikoondis AS soe-
tas 2011. aastal 10 uut Iveco nor-
maalbussi. 2012. aastaplaan näeb 
ette 25 uue normaalbussi ning 2013. 
aastal 10 uue liigendbussi ostmist. 
Tegeletakse uute trollibusside soeta-
miseks täiendavate rahastamisvõi-
maluste leidmisega. 2013. ja 2014. 
aastal soetatakse 15 uut madalapõh-
jalist trammi ning rekonstrueeri-
takse 4. trammiliini infrastruktuur 
kogusummas 63,9 milj eurot.  

tasuta transport: korduma kippuvad küsimused

küsitlused tallinna linnas
Nr Küsitluse teema Toimumise aasta Linnapea Osavõtjate arv

1 Kas Harju tänava Niguliste kiriku poolne 
külg peaks säilima praegusel kujul hal-
jasalaks korrastatuna?

28.-30. juuni 2002 Edgar Savisaar 7 642

2 Kas öist alkoholimüüki Tallinnas tuleks 
piirata? 3.-9. mai 2004 Edgar Savisaar 21 688

3 Kus peaks Teie arvates paiknema Vaba-
duse ausammas?

24.-30. jaanuar 
2005 Tõnis Palts 5 091

4 Kas linn peaks alustama noortele 
peredele suunatud munitsipaalkorterite 
ehitust?

3.-9. oktoober 
2005 Tõnis Palts 4 901

5 Kas Tallinna kesklinnas tuleks sõidukite 
piirkiirus alandada 50-lt km/h 40-le km/h 3.-9. mai 2010 Edgar Savisaar 7 709

6 Kas toetate tasuta ühistranspordi-
teenusele üleminekut alates 2013. aas-
tast Tallinna ühtse piletisüsteemi liinidel?

19.-25. märts 
2012 Edgar Savisaar 68 059

autoBussiLiiniLe nr 23 Lisati kauBamaJa peatus
alates 1. aprillist pikendati 

autobussiliini nr 23 autobus-
sijaama peatuseni ja kadaka 
suunal tehti liinile peatus kau-
bamaja.

Kaubamaja peatusest sõidab 
buss nr 23 edasi autobussijaama 

suunas. Autobussijaamast Kadaka 
suunas sõitjate teenindamiseks 
tehti Kaubamaja tänava Rävala 
puiestee poolsesse otsa täiendav 
Kaubamaja peatus. 

Sõiduplaan internetis http://
soiduplaan.tallinn.ee/#tallinna-
linn.  

21. aprillil kell 12.00-12.30, tallinna piiskoplik toom-
kogudus, toom-kooli 6

Orelipooltund, esineja Ene Salumäe.

21. aprillil kell 15.00, nõmme kultuurikeskus, turu plats 2
Kontsert Kevadekuulutaja 2012. Esinevad Nõmme koolide, 

lasteaedade ja stuudiote noored solistid.

21. ja 28. aprillil kell 13.00, eesti panga muuseum, esto-
nia pst 11

Ringkäik Eesti Panga muuseumis. Eesti Panga muuseum 
ootab kõiki huvilisi laupäeviti tasuta ekskursioonidele, kus 
saab tutvuda muuseumi uuendatud väljapanekuga Eesti raha 
ajaloost ja keskpangandusest. Ekskursiooni kestus on umbes 1 
tund ja 20 minutit.

23. ja 30. aprillil; 7., 14., ja 21. mail  kell 17.00-19.00, 
nõmme Loodusmaja, Õie 14

Võimalus tutvuda Nõmme Loodusmajas olevate lemmikloo-
madega.

28. aprillil kell 12.00-12.30, tallinna piiskoplik toom-
kogudus, toom-kooli 6

Orelipooltund, esineja Ingrit Vooglaid.

28. aprillil kell 17.00, nõmme kultuurikeskus, turu plats 2
Kontsert: Naiskoor Nõmme – 55. Kaastegev Nõmme Pilli-

koor.

5. mail kell 12.00-12.30, tallinna piiskoplik toom-
kogudus, toom-kooli 6

Orelipooltund, esineja Kadri Ploompuu.

12. mai kell 12.00-12.30, tallinna piiskoplik toom-
kogudus, toom-kooli 6

Orelipooltund, esineja Ene Salumäe. 

19. mail kell 12.00-12.30, tallinna piiskoplik toom-
kogudus, toom-kooli 6

Orelipooltund, esineja Kristiina Hoidre.

26. mail kell 12.00-12.30, tallinna piiskoplik toom-
kogudus, toom-kooli 6

Orelipooltund, esineja Liina Rahuoja.

euroopa orkestrite Festival
Esmakordselt toimub Eestis Euroopa Orkestrite Festival, mis 

toob Tallinnasse esinema pea 700 muusikut 26-st orkestrist üle 
Euroopa. Esinema tulevad kõrgetasemelised noorte ja täiskas-
vanute sümfooniaorkestrid. Osalejaid on 13-st riigist (Horvaa-
tia, Saksamaa, Šveits, Holland, Soome, Norra, Bulgaaria, Tšehhi, 
Läti, Iirimaa, Liechtenstein, Belgia, Eesti).

Toimub 9 kontserti, mis on kõigile tasuta.

27. aprillil kell 19.00, estonia kontserdisaal, estonia pst. 4
Avakontsert, esineja Üle-Eestiline Noorte Sümfooniaorkester. 

Klassika. 

28. aprillil kell 19.30, mustpeade maja, pikk 26
Orkestrite kontsert, esinejad: IMCO Irish Midland, EOV projekt-

orkestri puhkpillikvintett (Šveits), Kose Muusikakooli Keelpilli-
orkester (Eesti), Domstadi Noorteorkester (Holland). Klassika.

29. aprillil kell 15.00, kaarli kirik, toompuiestee 4
Töötubade kontsert, esinejad: festivalist osavõtjad. 

29. aprillil kell 19.30, mustpeade maja, pikk 26
Orkestrite kontsert, esinejad: Noorte Sümfooniaorkester/

Kammerorkester Altensteig (Saksamaa), Tromso Byorkester 
(Norra), Dellbrücki Sümfoonikud (Saksamaa). Klassika. 

29. aprillil kell 19.30, kaarli kirik, toompuiestee 4
Orkestrite kontsert, esinejad: EOV projektorkester (Šveits), 

Drammeni Sümfooniaorkester (Norra), Berni Ülikooli Vilistlaste 
Sümfooniaorkester (Šveits). 

30. aprillil kell 10.30, mustpeade maja, pikk 26
Töötubade kontsert, esinejad: festivalist osavõtjad.

30. aprillil kell 18.00, vabaduse väljak
Volbriöö galakontsert, festivali lõppkontsert. Esinejad: Eesti 

muusika töötoast osavõtjad, jazzmuusika töötoast osavõtjad, 7 
orkestrit, festivali osalejad.

Rohkem infot üritustest leiad: http://kuhuminna.tallinn.ee.  

taLLinnas tasUta

Kristiine linnaosas toimub enne-
tuskampaania “HOIA OMA VARA!”, 
mis on suunatud autoomanikele ja 
mille eesmärgiks on seatud elanik-
konna valvsuse ja tähelepanelikkuse 
tõstmine oma vara kaitsmisel. 

Kampaaniat korraldas Kristiine Lin-
naosa Valitsus koostöös Põhja prefek-
tuuriga. See viiakse läbi juba kolmandat 
korda. Seekord keskendub kampaania 
varguste ennetamisele autodest, kuhu 
jäetakse väärtuslikke esemeid.

Varaste tähelepanu äratavad kõik as-
jad, mis on vähegi väärtuslik ja nähtaval 
kohal. Sõiduki küljeklaasi purustamine 
ning tähelepanu köitnud esemete autost 
haaramine võtab aega vaid mõned sekun-
did. Seetõttu tuleks nähtavalt kohalt ära 
panna esemed ka siis, kui lähete auto 
juurest ära kas või mõneks minutiks, 
näiteks poodi minnes.

Soovituslik oleks sõiduk ööseks 
garaaži, valvega parklasse, hästi valgus-
tatud kohta või valvekaamerate vaateväl-
ja parkida.

Selleks, et vähendada varguse ohvriks 
langemise riski, saab iga autoomanik ise 
palju ära teha.

Soovitused autodest varguste enneta-
miseks:

• Autost lahkudes kontrolli alati, kas oled 
lukustanud kõik uksed ja pagasiruumi ning 
sulgenud aknad ja katuseluugi.

• Kui autol on signalisatsiooniseade, 
ära unusta seda parkides sisse lülitada.

• Ära jäta automakki ja isiklikke hin-
nalisi esemeid salongis nähtavale kohale. 
Võimaluse korral võta need endaga kaasa.

• Kui asju ei ole võimalik kaasa võtta, 
paiguta need pagasiruumi.

• Ära jäta autosse mootorsõiduki regis-

treerimistunnistust ega muidu sõiduki 
dokumente.

• Ära jäta autot lahtiste akendega, kui 
lahkute auto juurest ka mõneks minutiks.

• Võimaluse korral pargi autot alati 
avalikus ning hästi valgustatud kohas 
või kus liigub palju inimesi, et vältida va-
raste julget tegutsemist.

• Ära jäta kindalaekasse pangakaarte 
ega muid isiklikke dokumente.

Nii nagu ei jäeta autosse järelevalveta 
oma last või lemmiklooma, ärge jätke 
autosse ka väärtuslikke esemeid!  

P

Kristiine 
Linnaosa 
Valitsus

selles rubriigis avaldame infot sisukatest vaba aja veet-
mise võimalustest. tallinnas toimub hulk tasuta üritusi, 
näitusi ja kontserte, mida tasub kaema minna. kutsun teid 
kõiki üritustel osalema ja mõnusalt aega veetma!

andrei novikov
kristiine linnaosa vanem

autoomanikud, hoidke oma varaL siLm peaL! 

Kui tihti mõtleme võimalusele, et võime 
pikanäpumeeste ohvriks langeda?

 Mitte eriti tihti. Oleme küll võib-olla ku-
ulnud, kuidas tuttavad on seetõttu kahju 
saanud, kuid meist on see sündmus ikka 
kuidagi kaugel. Me ilmselt ei peagi sel-
lele võimalusele kogu aeg mõtlema, kuid 
arvestama sellega peab, sest see aitab meil 
vähendada võimalust kuriteo ohvriks 
langeda.

Mis huvitab pikanäpumehi?
Auto küljeklaasi purustamiseks ei 

olegi väga suurt põhjust vaja, see ei pea 
olema sülearvuti või pakendis teler, 
tihtipeale võivad need ka üsna tähtsu-
setuna tunduvad asjad olla. Eelmisest 

poest auto tagaistmele jäänud poekott 
on juba piisav põhjus vargale klaasi 
purustamiseks ning selle kotiga jooksu 
panemiseks. Aknaid on purustatud ka 
näiteks sigaretipaki või vihmavarju 
kättesaamiseks. 

Kuidas varastele mitte huvi pakku-
da?

Autot parkides tuleb salong kriitilise 
pilguga üle vaadata, et midagi kuskile 
nähtavale ei jääks. Kotid ning suuremad 
asjad tuleks panna pakiruumi ning väik-
semad vidinad kindalaekasse. Ka teisal-
datavad navigatsiooniseadmed tuleks 
peita või kaasa võtta.

Kuidas vargust avastades käituda?
Kaduma läinud asjadest tuleks kohe-

selt teavitada politseid lühinumbril 110. 

Katkine küljeklaas vahetatakse If Kind-
lustuse kasko kliendile omavastutuseta 
lähima koostööpartneri juures. Koos-
tööpartnerite nimekirja leiab aadressilt 
www.if.ee või helistades Kindlustustele-
fonile 1211.

Kui asjad varastatakse kindalaekast või 
pagasiruumist ja kodune vara oli kind-
lustatud If Kindlustuse Klassikpaketi või 
Superpaketiga, siis hüvitatakse ka va-
rastatud esemete maksumus. Omavastu-
tuse osa jääb siiski kliendi enda kanda.

Kui autole on tekitatud selliseid vigas-
tusi, et sellega enam sõita ei ole võimalik, 
siis tuleks kutsuda autoabi, Ifi kasko-
kindlustuse kliendile on autoabi tasuta 
ning selle tellimiseks tuleb helistada 
Kindlustustelefonile 1211.  

If KIndlustuse Kommentaar

Tallinna linn ja Tallinna Ettevõtlu-
samet korraldasid juba neljandat kor-
da tööturu ja ettevõtluse kontakt-
messi „Tallinn töötab 2012.“ Terve 
päeva kestnud üritusel osales üle 
3000 inimese, mis näitab jätkuvalt 
seda, et töötutele tuleb tähelepanu 
pöörata.

Abilinnapea Arvo Sarapuu, kes ka 
ise töömessil  käis ja nii tööpakkujate 
kui ka töötutega suhtles, ütles, et kõige 
enam otsivad tööd just erinevate alade 
spetsialistid. „Minu poole pöördusid 
mitmed inimesed, kes lahkusid nukralt 
töömessilt ja kurtsid, et neile ei leidunud 

midagi – nimelt sooviti leida just eri-
alaseid töid, olgu selleks siis keevitaja 
või automehhaanik.“ Sarapuu sõnul on 
kindlasti plaanis Töömessi ka edaspidi 
korraldada, kuid rohkem läbimõeldult. 
„Tagasiside põhjal otsustasime koos 
Tallinna Ettevõtlusametiga, et me 
kaasame järgmisel aastal rohkem era-
ettevõtteid, kes otsivad spetsialiste ning 
loomulikult ei kao ära ka sotsiaalsed 
töökohad.“

Seekordsel messil pakuti töökohti 
väga erinevatest valdkondadest, alates 
bussijuhtidest, turvatöötajatest, müüja-
test, lehekandjatest kuni õhusõidukite 
teenindajateni välja.  

töömess aitaB hättasattunuid

Abilinnapea Arvo Sarapuu suhtleb 
töömessil osalejaga.

24. aprillil kell 19.00 – 21.00 toimub 
Järve metsas jüriööjooks. Tegemist on 
seiklusliku maastikumänguga, mis 
leiab aset Kristiine, Kesklinna ja Järve 
noortekeskuste ühistegevusena.

See on meeleolukas üritus, kus 
tavapärane ja kõigile teada-tuntud  ver-
sioon jüriööjooksust on keeratud pea-
peale ning lisaks kiiretele jalgadele tuleb 

võistlejatel üles näidata taibukust nii 
orienteerumises kui ka põnevates osa-
vusülesannetes. Kaasahaarav seiklus ja 
meeldivalt aktiivne ajaveetmine on garan-
teeritud!

Osalema oodatakse noori vanuses 10–
19 eluaastat ning võistlus toimub 3–4-
liikmelistes meeskondades. Parimatele 
on välja pandud ka auhinnad! Osalemi-
seks tulla 24. aprillil kell 18.00 Kristiine, 

Järve või Kesklinna noortekeskusesse. 
Noortekeskusest liigutakse üheskoos 
Järve metsa, et maha pidada üks suure-
pärane võistlus! Pärast ürituse lõppu on 
võimalik koos noorsootöötajaga tulla 
noortekeskuse juurde tagasi. 

Lisainfo: 
www.taninfo.ee/kristiine
kristiine@taninfo.ee
tel: 656 6802 või 55 567 783  

noortekeskuste JüriööJooks Järve metsas
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ФАСАДЫ В ПОРЯДОК 
1 февраля в Таллиннских районных упра-
вах начнётся приём ходатайств на участие 
в проекте «Фасады в порядок». 

В рамках проекта квартирные товари-
щества получают финансовую поддержку 
для покрытия доли самофинансирования 
при ходатайстве о получении реновацион-
ного кредита, который предназначен для 
реконструкции квартирных домов, по-
строенных до 1993 года, в которых прове-
дён энергетический аудит. Размер пособия 
составляет 10% от суммы реновационного 
кредита квартирного товарищества, но не 
больше  19 173 евро в год.

Требования, предъявляемые к заявителю 
ходатайства и ходатайству: 

(1) Заявитель должен быть зарегистрирован 
в реестре некоммерческих объединений и 
целевых учреждений не менее шести меся-
цев до подачи ходатайства и соответство-
вать кредитным требованиям Фонда га-
рантирования кредитов и экспорта KredEx 
(www.kredex.ee)

(2) У заявителя не должно быть задолженно-
стей по оплате кредита МБРР (IBRD) и долга 
за отопление перед AS Tallinna Küte. В качестве 
доказательства, заявитель должен представить 
справку AS Tallinna Küte об отсутствии задол-
женности.
(3) Заявитель должен представить следую-
щие документы в двух экземплярах, один 
из которых предназначен для районной 
управы, а другой для коммунального де-
партамента:
1) заявление о получении пособия на по-
крытие доли самофинансирования, кра-
ткое описание ремонтных работ, докумен-
тация по бюджету и временному графику;
2) копия удостоверяющего личность доку-
мента представителя заявителя и доверен-
ность, на право представления интересов 
заявителя, если юридическое право пред-
ставителя не подтверждено в соответству-
ющем реестре;
3) бухгалтерский баланс последнего хозяй-
ственного года и отчет о прибыли, план де-
ятельности на текущий год;
4) выписка решения общего собрания, со-

держащая решение о реконструкции жи-
лого дома и увеличении энергосбереже-
ния, а также о ходатайстве на получение 
реновационного кредита и использовании 
возможных источников финансирования;
5) энергоаудит;
6) выписка из книги недвижимости (в слу-
чае движимого имущества – выписка из 
государственного строительного реестра) 
со списком владельцев квартир; 
7) сопроводительное письмо, подписанное 
представителем заявителя, с указанием име-
ни заявителя, регистрационного номера и 
списка документов, приложенных к хода-
тайству.  

Ходатайства принимаются в районных 
управах по понедельникам 15.00-18.00 и 
четвергам 10.00-12.00.
Дополнительную информацию о проекте 
можно получить на вэб-сайте  
www.tallinn.ee/fassaadidkorda или в 
районной управе. В районной управе Кри-
стийне: Марье Рохтла – телефон 645 71 19, 
эл.почта marje.rohtla@tallinnlv.ee  

ПОДТВЕРДИТЕ СВОИ ДАННЫЕ

В конце минувшего года на страницах 
этой газеты я выразил искреннюю надеж-
ду, что новый год принесет долгожданное 
решение проблеме парковки и плохого 
состояния внутриквартальных дворов 
на улицах Винди и Тедре. Сейчас, я хочу 
поделиться с Вами радостной вестью – в 
городском бюджете на этот год заплани-
рованы  необходимые денежные средства 
для реконструкции дворов Нымме теэ 19, 
23 и ул.Винди 18а.

ПРОБЛЕМНЫЙ ДВОР БУДЕТ 
РЕКОНСТРУИРОВАН ПО ИНИЦИАТИВЕ 
АКТИВНЫХ ГРАЖДАН  

Арво Сарапуу 

Вице-мэр Таллинна 

Затяжная сага подходит к концу – теперь 
я могу с уверенностью сказать, что дво-
ры указанных выше жилых домов будут 
реконструированы уже в этом году. 

Объём предстоящих работ доволь-
но большой, проектом предусмотрено 
улучшение дорожной развязки и тротуа-
ров, строительство освещаемой 40-мест-
ной автопарковки на месте нынешней 
зелёной зоны.  

Выданное в 2010 году разрешение на 
строительство в рамках проекта «Соз-
дание парковочных мест на площадке 
между Нымме теэ 19, 23 и Винди 18» 
по прошествии двух лет стало недей-
ствительным. На сегодняшний день в 
Таллиннский департамент городского 
планирования подано заявление на по-
лучение новых проектировочных усло-
вий для обновления проекта.

В конце прошлого года я встречался 
с представителями квартирных товари-
ществ Нымме теэ 19 и 23, Тедре 36, Вин-
ди 16, 18, 18а и магазина Maxima, а также 
владельцем участка Нымме теэ 23а, что-
бы еще раз ознакомиться с проблемами 
внутреннего двора и зафиксировать их.

Предлагаю организовать новую 
встречу для обсуждения дальнейшей 
работы, как только новый проект будет 
готов. На встрече, вместе с представите-
лями Таллиннского коммунального де-
партамента, мы сможем ознакомиться 
с проектом реконструкции внутреннего 
двора, внести необходимые дополнения, 
а затем, отправить проект на утвержде-
ние, и, надеюсь, уже весной можно будет 
начать проведение ремонтных работ.

Если у Вас уже имеются дополни-
тельные предложения по реконструк-
ции двора, пожалуйста, направляйте 
их председателю вашего дома или по 
э-почте kersti.otteson@tallinnlv.ee.

Я хочу ещё раз поблагодарить жите-
лей вышеуказанного района, активная 
и целенаправленная деятельность кото-
рых, без преувеличения, служит поло-
жительным примером сплочённости и 
движущей силы гражданского общества.
Надеюсь на продолжение плодотворно-
го сотрудничества и достижение новых 
целей!  

ПОЛУЧЕНИЕ ПОСОБИЙ УСКОРИТСЯ  
В городе новый порядок выплаты социальных 
пособий
Продолжительные рождественские и новогодние 
праздники остались позади и пора приниматься 
за активную работу. В конце 2012 года горсовет 
утвердил довольно долго находящееся в стадии 
обсуждения новое постановление: «Условия и по-
рядок выплаты социальных пособий», с которым 
хочу вас ознакомить.

Добавилось новое пособие для получателей 
пенсионной надбавки, введены новые ограни-
чения на выплату социального пособия в зави-
симости от дохода заявителя. Основные условия 
остались прежними, как и виды и ставки уни-
версальных пособий: на роды 320 €; пособие на 
рождение двойни 6392 €; школьное пособие (на 
первоклассника) 320 €; пособие на ребенка-инва-
лида 76,60 €, а также пенсионная надбавка 76,70 € 
и скидка на аптечные товары до 60 € в год.

Больше всего изменений, согласно постанов-
лению, претерпели пособия, назначение и выпла-
та которых зависит от уровня дохода. Теперь, при 
выплате пособия исходят из конкретных нужд и 
потребностей каждого заявителя в отдельности.

Принцип выплаты пособий, исходя из дохода 
заявителя и на основе конкретных потребностей, 
позволит уменьшить загруженность комиссии по 
социальной защите и ускорит получение пособий 
нуждающимися, ведь комиссия не должна будет 
обсуждать необходимость выплаты пособия в слу-
чае, если оно превышает установленный предел.

Получатели пособий, зависящих от дохода, 
распределяются на следующие группы: 1) ребё-
нок (до 18-ти лет и ученик общеобразователь-
ного или профучреждения до 19-ти лет (вклю-
чительно) или студент – максимальная ставка 
350 € на одного человека за календарный год; 
2) человек трудоспособного возраста, который 
может ходатайствовать о получении до  250 € за 
календарный год; 3) человек пенсионного воз-
раста, согласно принципам государственного 
пенсионного страхования – максимальная став-
ка 250 € за календарный год. Есть ещё два вида 
пособия: школьное пособие (на первоклассника) 
для получающих пособие малоимущих семей (до 
32 €  за календарный год); пособие ко Дню Неза-
висимости для многодетных семей (максималь-
но 39 €  за календарный год).

Новый вид пособия
Отдельно хочу обратить внимание читателей на но-
вое пособие. Город Таллинн и OÜ Euroapteek заклю-
чили договор, дающий пенсионерам возможность 
наряду с пенсионной надбавкой получить также и 
скидку на аптечные товары, в размере до 60 € в год.

Скидка в 10% действует на все аптечные това-
ры, за исключением покупки лекарств по льготным 
рецептам на 5 € в месяц, причём неиспользованная 
скидка не переносится на следующий месяц.

Для первичного оформления данной льготы 
предъявите в любой аптеке OÜ Euroapteek послан-
ное вам Таллиннской горуправой извещение, пер-
сонализированную Общую карту (зелёную карту 
общественного транспорта) и удостоверяющий 
личность документ. 

Я посетила аптеки OÜ Euroapteek в семи раз-
ных районах Таллинна и беседуя с заведующими 
аптек и покупателями узнала, что 70% посетителей 
очень довольны новым видом городского посо-
бия. Эти отзывы превысили наши лучшие ожида-
ния. Если Вы случайно выбросили извещение о 
льготе или потеряли его, обратитесь в свой отдел 
социальной помощи. Без этого извещения Вас не 

смогут в аптеке зарегистрировать получателем 
нового пособия. Вопросы возникают и относи-
тельно сортимента аптечных товаров, на которые 
действует данная скидка. Ответ прост – скидка 
действует на все товары, кроме товаров по льгот-
ным рецептам. Обращаю внимание, что сумму 
скидки невозможно получить деньгами. 

Желаю сил и здоровья в новом году! 

Мерике Мартинсон
Вице-мэр Таллинна

Таллиннские аптеки EUROAPTEEK  
расположены:
Кесклинн: Narva mnt 2, Tartu mnt. 49, Vabaduse väljak 10.
Пыхья-Таллинн: Telliskivi 61, Kopli 35B, Põhja pst 17.
Мустамяэ: Sütiste tee 28, Sõpruse pst 171, Kiili 16, 
Vilde tee 75/77.
Кристийне: Nõmme tee 23, Mustamäe tee 8. 
Ласнамяэ: Pae 76, Ümera tee 3, Linnamäe tee 61, 
Pinna 21, Smuuli tee 9. 
Ыйсмяэ: Õismäe tee 46, Õismäe tee 88. 
Нымме: Valdeku 114; Pärnu mnt 338B, Pärnu mnt 
238 (Järve Keskus) 

ТААВИ ААС: НЕ ЗАБЫВАЙТЕ 
ИСПОЛЬЗОВАТЬ ОБЩУЮ КАРТУ!  
Вице-мэр Таллинна Таави Аас напоминает пользователям обще-
ственного транспорта о необходимости регистрировать проезд 
с помощью Общей карты.

Аас отметил, что владельцы как часовых билетов, так и приобре-
тённых на определённый период, должны валидировать каждую 
поездку – не достаточно фиксировать только начало использования 
билета при первом входе в транспорт, если вы после этого переса-
живаетесь в другое общественное транспортное средство.

«Регистрация каждой поездки в интересах самих пользовате-
лей – во-первых, это требование исходит из правил использования 
общественным транспортом, а во-вторых, информация о количестве 
пассажиров на различных транспортных линиях позволит операто-
рам при необходимости корректировать маршруты и расписание 
движения общественного транспорта», пояснил Аас. «Цель введения 
новой системы в том и заключается, чтобы с помощью мониторинга 
валидирования поездок обеспечить пользователей гибкими и ис-
ходящими из их интересов услугами общественного транспорта».

 «Если Общая карта персонализирована, билет куплен или деньги 
внесены, то валидатор – так называют находящийся в общественном 
транспорте у двери электронный аппарат для регистрации поездки 
– покажет на экране, имеете ли вы право на проезд, после того, как 
карта была приложена к пиктограмме в его нижней части», сказал 
Аас. «Причём саму карту как правило не надо доставать из кошелька 
или сумки, информация считывается, даже если карта находится в 
кармане». 

Аас обратил внимание и на некоторые сбои в работе новой си-
стемы, будь то по неопытности пользователей или из-за возникших 
технических проблем. Просьба пассажирам – сообщайте водителю 
общественного транспорта о неисправности валидатора.  

Новая электронная билетная система используется с 21 сентября 
прошлого года, но из-за низкой активности и малого числа пользо-
вателей в первые месяцы сложно было выявить ошибки в работе 
системы. «Всплеск активности использования Общих карт сразу по-
зволил обнаружить её слабые места», добавил Аас.

Генеральный директор Ühendatud Piletid AS Кристьян Конкс со-
общил, что в течение недели объемы валидирования увеличились 
в 15 раз. Более 2000 валидаторов установлено на транспортные 
средства общественных маршрутов, работающих в общей билетной 
системе Таллинна.  

«При таком большом количестве технологических новинок не 
возможно, к сожалению, исключить единичные сбои или то, что во-
дитель общественного транспорта забудет включить систему в своей 
машине», сказал Аас.

Вчера были зафиксированы неисправности 21 валидатора, а се-
годня только 5, при этом на линиях общей билетной системы Таллин-
на работает 445 средств общественного транспорта. «Таким образом, 
доля сбоев в работе валидаторов достаточно мала, но тем не менее 
каждая поломка мешает нормальной работе общественного транс-
порта», заметил Аас.

Ühendatud Piletite AS активно занимается устранением возни-
кающих проблем, подтвердил Конкс, добавив, что их фирма бла-
годарна всем, кто при обнаружении поломки сразу сообщают об 
этом непосредственно водителю или звонят по телефону 6118000, 
называя номер линии, направление движения, остановку и время. 

 «Разумеется, пассажиры не обязаны проверять рабочее состоя-
ние валидатора, но полученная от них информация очень важна для 
быстрого устранения неполадок», сказал Конкс. «И конечно контро-
лёры не имеют право штрафовать пассажира, если проезд не был 
зарегистрирован из-за неисправного валидатора».

Дополнительная информация:
http://www.tallinn.ee/pilet/



Küsitlus viidi läbi eesmärgiga uurida 
välja Tallinna linna elanike arvamus tasu-
ta ühistranspordi kehtestamisest pealin-
nas 2013. aastast. Nüüdseks on teada, et 
75% vastanutest toetasid projekti. Linn on 
oma hinnangu võimalikele riskidele, eelis-
tele ja puudustele juba koostanud ning saab 
hakata projekti ette valmistama. 

Eelkõige tahaks märkida, et tallinlaste kõrge 
aktiivsus näitas selgelt – inimesed tahavad 
küsitluses osaleda vahetult neid puudutavate 
küsimuste otsustamises. Märkimisväärne 
oli küsitluses osalenud inimeste arv – 68 059 
(see number ületab drastiliselt eelmiste 
küsitluste osalejate arvu). Kusjuures, oma 
arvamuse avaldajaid oli palju rohkem, kuid 
osaleda said ainult Tallinnas registreeritud 
elanikud. Tasuta Tallinna ühistranspordi 
teema puudutab eranditult ainult pealinlasi. 

Mida tasuta ühistransport meile annab? 

Tasuta lõunast...
Eelkõige tuleb endale teadvustada, et 

piletite müügist saadud tulu katab ainult 
kolmandiku ühissõidukite kuludest, üle-
jäänud raha tuleb linnaeelarvest. Piletite 
müügistatistika näitab, et ainult 8% Tallin-
na ühistranspordi kasutajaid tasuvad oma 
kulud ise, 36% sõitjatest on tasuta sõiduõigus, 
21% sõitjatest on üks või teine soodustus. 

Eestis saab ühistranspordis tasuta sõita 
17 kategooriat elanikke ning sooduspileti-
ga 6 kategooriat elanikke. Isegi 30-päevast 
kuukaarti võib nimetada soodustuseks, 
kuna tarbija jaoks on see tavahinnast oda-
vam. 

Seetõttu spekuleerida teemal „kust võe-
takse raha tasuta ühistranspordiks”, või 
meenutada pidevalt „tasuta lõunaid pole”, 
on kohatu. Raha võetakse sealt, kust ka 
praegu – linna eelarvest. 

Olgu midagigi tasuta
Just selliselt olid häälestunud enamik 

küsitluses osalenud inimesi. Kui imelik see 
ka poleks, väga aktiivselt hääletasid tasuta 
ühistranspordi poolt pensionärid, kes saavad 
niigi tasuta sõita. Oma otsust põhjendasid 
nad nii: „Kuigi meile ei ole seda enam vaja, 
muretseme oma laste ja lastelaste eest”. 

Kui küsida, kes võidab tasuta ühistrans-
pordist, on vastus selge: eelkõige on see 

kaudne abi paljulapselistele ja vähekindlus-
tatud peredele. Kahjuks viimaste arv pidevalt 
kasvab, nagu suureneb ka töötute arv. Kui 
pere sissetulek koosneb laste abirahast ja töötu 
abirahast, siis tasuta ühistransport on sellele 
perele suureks abiks kulude kokkuhoius. 

Tasuta ühistranspordi plussiks on kaeluke-
skkonna paranemine. Eeldatakse, et hulk 
autoomanikke istub samuti ühistransporti, 
mille tulemusel vähenevad ummikud ja kõik 
sellega kaasnev. Iseenesest ei motiveeri tasuta 
sõidu võimalus kedagi ühistranspordis liik-
lema, kuid koos teenuse kvaliteedi parane-
misega oleks motivatsioon suurem. 

Kui autode arv pealinna teedel väheneb, 
võib rääkida teede kvaliteedi, liiklus-
tingimuste ja linnaõhu paranemisest. 

Asotsiaalid
Need, kes on tasuta ühissõidukite vastu, 

põhjendavad oma seisukohta peamiselt 
sellega, et siis ei saa keegi enam kodutuid 
ühissõidukitest välja ajada. Selline arva-
mus on põhjendamatu, kuna antud kodani-
ke kategooria ei vaevu ka praegu piletit 
ostma, sõites tasuta.

Lisaks ei tühista tasuta sõit veel 
ühissõidukite kasutamisreegleid, mis 
sätestavad, et ühissõidukis on keelatud 
viibida alkoholijoobes ja määrdunud riie-
tes isikutel. Need reeglid jäävad kehtima ka 
edaspidi, mistõttu korralikel sõitjatel, ühis-
transpordi juhil ja munitsipaalpolitsei 
töötajatel on täielik õigus paluda sellistel 
sõitjatel väljuda. 

Ainult tallinlastele 
Tasuta ühistranspordi idee seisneb selles, 

et tasuta sõidu õiguse saavad ainult Tallin-
nas registreeritud isikud. Nagu küsitluse 
käigus selgus, elab pealinnas päris palju 
neid, kes ei ole Tallinnas registreeritud. 
Nemad ning ülejäänud Eesti elanikud õi-
gust tasuta transpordile ei saa. 

Miks? Põhjus on lihtne: tasuta ühistrans-
port Tallinnas ei saa olla tasuta kõigile Eesti 
elanikele. Kõik sõltub sellest, kes teenuse eest 
maksab – omavalitsus või riik. Kui Tallinn 
maksab enda eelarvest, siis on loogiline, et 
teenust võivad kasutada ainult pealinlased, 
kes maksavad linnale makse. Teisisõnu, kui 

soovid sõita Tallinnas tasuta, 
registreeri end linna elanikuks. 
Kui ei soovi end registreerida 
ja makse maksta – osta pilet. 
Valikuvõimalus on loogika ja 
seaduse raames. 

Registreeritud Tallinna elanike 
arv suurendab linnaeelarve tulu-
baasi, seega ka vahendeid, mis 
eraldatakse tasuta ühistranspor-
di toetamiseks.  

väljaandja: Kristiine Linnaosa Valitsus 
aadress: Tulika 33b, 10615 Tallinn
kirjastaja: Telehansa OÜ
toimetaja Ljubov Semjonova
e-post: kristiineleht@tallinnlv.ee 
Telefon: 645 7117

Linnaosavanema veerg

tallinlased soovivad tasuta sõita. 
mis edasi?
Hiljuti läbi viidud küsitlus 
näitas, et kolm neljandikku 
küsitluses osalenud 
tallinlastest toetab tasuta 
ühissõidukite ideed. Peale 
selle, et antud küsitlus oli 
ulatuslik selles osalenud 
inimeste poolest, tekitas see 
ka ühiskonnas kõige suure 
arutelu. Andrei Novikov

Kristiine linnaosa vanem 

reklaam: sinumedia@gmail.com
www.tallinn.ee/est/g1075
Järgmine leht ilmub 18. mail.
Kristiine Leht veebis: 
http://www.tallinn.ee/est/kristiine/Kristiine-Leht;
http://kristiineleht.blogspot.com.

Tasuta ühistranspordi teemalisel elanike 
küsitlusel osales 68 059 inimest, neist 75,5 
protsenti soovib tasuta ühistransporti alates 
1. jaanuarist 2013. 

19.-25. märtsini kestnud küsitlusel “Kas 
toetate tasuta ühistransporditeenusele ülemi-
nekut alates 2013. aastast Tallinna ühtse pi-
letisüsteemi liinidel?” said osaleda isikut tõen-
dava dokumendi alusel kõik vähemalt 18 aasta 
vanused, rahvastikuregistri andmeil Tallinna 
linnas elavad inimesed. Seda võimalust kasu-
tas 68 059 inimest, neist 75,5 soovis tasuta 
ühis-transporti. 

Tegemist oli läbi aegade kõige osalejatero-
hkema küsitlusega: küsitlusel on osales iga 
kümnes hääleõiguslik tallinlane. Senisel 
osalejaterohkeimal – öise alkoholimüügi kee-
lustamise teemalisel küsitlusel – osales 21 688 
inimest.  

75,5 protsenti sooviB tasuta ühistransporti 

Küsitluse läbiviimiseks moodustati kokku 40 küsitlus-
punkti. Neist kõige populaarsem oli Kristiine Kauban-
duskeskuses asuv küsitluspunkt, mida külastas ligi 8000 
inimest

1. Millise sihtgrupi või siht-
gruppide mobiilsuse suurenda-
mist ja reisiaja lühendamist ka-
vandatav reform eelkõige silmas 
peab?

Ühissõidukite eelistamine au-
tode kasutamisele, majanduse kii-
rem areng ja linnakeskkonnale 
tekitatava negatiivse mõju kiire ja 
oluline vähendamine on võima-
lik, kui võimaldada tasuta ühis-
transporditeenust mitte üksnes 
vähekindlustatutele, vaid ka prae-
gustele autokasutajatele. Vajadus 
on mõjutada elanikkonda linna-
sisestes liikumistes erasõidukitest 
loobuma ning kasutama valdavalt 
ühissõidukeid.

Seega sihtgrupiks on eelkõige 
erasõidukite juhid kuid tähelepanu-
ta ei jää ka mittetallinlased, kes ela-
vad Tallinnas. Loomulikult sõltub 
reform suuresti teiste omavalitsuste 
ja riigi osalusest selles.

2. Kelle või mille arvelt seda teha 
kavatsetakse?

Tallinna linna eelarve, millega 
määratakse erinevate valdkon-
dade rahastamine, kaasaarvatud 
ühistranspordi rahastamise maht 
ja investeeringud, võtab vastu 
Tallinna Linnavolikogu. Sama-
moodi võiks küsida, kelle või mille 
arvelt antakse sotsiaaltoetusi, ren-
oveeritakse koole, rekonstrueeri-
takse teid või doteeritakse ühis-
transporti.

Kulude võimalikud katteallikad:
• Tallinna Trammi- ja Trollibus-

sikoondise Aktsiaseltsi ja Tallinna 
Autobussikoondise Aktsiaseltsi 
ühinemisest tulenev kokkuhoid;

• Suuremad liikluspiirangud ja 
koormised erasõidukite kasu-
tamisele ning tasulise parkimise 
regulatsiooni muutmine;

• Tallinlaseks registreerumise eel-
datav kasv ja sellest tulenev maksu-
tulubaasi kasv

• Tallinna ühisveevärgi ja -kanali-
satsiooni rajamisest vabanevad va-
hendid.

3. Kui palju reform maksma 
läheb?

2011. aasta ühistranspordi pi-
letitulu oli 17,8 milj eurot, mil-
lest 3,5 miljonit oli mittetallinlaste 
piletitulu osa. Seega 14,3 miljonile 
eurole saamatajäävale piletitulule 
tuleb leida kate. Ühistranspordi 
kvaliteedi parendamine, veeremi ja 
infrastruktuuri uuendamine pla-
neeritakse Tallinna linna arengu-
kavades ja eelarvestrateegias. 

Tallinn on juba teinud otsuse lähi-
aastatel uue veeremi soetamiseks. 
Tallinna Autobussikoondis AS soe-
tas 2011. aastal 10 uut Iveco nor-
maalbussi. 2012. aastaplaan näeb 
ette 25 uue normaalbussi ning 2013. 
aastal 10 uue liigendbussi ostmist. 
Tegeletakse uute trollibusside soeta-
miseks täiendavate rahastamisvõi-
maluste leidmisega. 2013. ja 2014. 
aastal soetatakse 15 uut madalapõh-
jalist trammi ning rekonstrueeri-
takse 4. trammiliini infrastruktuur 
kogusummas 63,9 milj eurot.  

tasuta transport: korduma kippuvad küsimused

küsitlused tallinna linnas
Nr Küsitluse teema Toimumise aasta Linnapea Osavõtjate arv

1 Kas Harju tänava Niguliste kiriku poolne 
külg peaks säilima praegusel kujul hal-
jasalaks korrastatuna?

28.-30. juuni 2002 Edgar Savisaar 7 642

2 Kas öist alkoholimüüki Tallinnas tuleks 
piirata? 3.-9. mai 2004 Edgar Savisaar 21 688

3 Kus peaks Teie arvates paiknema Vaba-
duse ausammas?

24.-30. jaanuar 
2005 Tõnis Palts 5 091

4 Kas linn peaks alustama noortele 
peredele suunatud munitsipaalkorterite 
ehitust?

3.-9. oktoober 
2005 Tõnis Palts 4 901

5 Kas Tallinna kesklinnas tuleks sõidukite 
piirkiirus alandada 50-lt km/h 40-le km/h 3.-9. mai 2010 Edgar Savisaar 7 709

6 Kas toetate tasuta ühistranspordi-
teenusele üleminekut alates 2013. aas-
tast Tallinna ühtse piletisüsteemi liinidel?

19.-25. märts 
2012 Edgar Savisaar 68 059

autoBussiLiiniLe nr 23 Lisati kauBamaJa peatus
alates 1. aprillist pikendati 

autobussiliini nr 23 autobus-
sijaama peatuseni ja kadaka 
suunal tehti liinile peatus kau-
bamaja.

Kaubamaja peatusest sõidab 
buss nr 23 edasi autobussijaama 

suunas. Autobussijaamast Kadaka 
suunas sõitjate teenindamiseks 
tehti Kaubamaja tänava Rävala 
puiestee poolsesse otsa täiendav 
Kaubamaja peatus. 

Sõiduplaan internetis http://
soiduplaan.tallinn.ee/#tallinna-
linn.  
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ТАЛЛИНН КАК МАЯК СОЛИДАРНОСТИ

КОМПЬЮТЕРНЫЕ КУРСЫ ДЛЯ ЛЮДЕЙ  
С ОГРАНИЧЕННЫМИ ВОЗМОЖНОСТЯМИ

Таллиннская Палата людей с ограниченными возможностями 
приглашает инвалидов, родителей и опекунов детей-инвалидов 
посетить компьютерные курсы, чтобы научиться основам пользования 
компьютером и изучить возможности э-портала Eesti.ee.  
�	На курсах обучат безопасному пользованию интернетом, работе с 

Windows, использованию е-портала Eesti.ee, возможностям запроса 
своих данных и прочему.  

�	Продолжительность курса 12 академических часов (2 дня).  
Курсы бесплатные, группы на эстонском и русском языках.

�	Компьютерные курсы будут проведены в Таллиннском Центре 
занятости людей с ограниченными возможностями (Эндла 59).

�	Для людей с ограниченными физическими возможностями, при 
необходимости, будет организован транспорт на место обучения.  

�	Курсы будут проходить до конца 2013 года. 
�	Регистрация на компьютерные курсы и информация по телефону  

656 4048 или э-почте arvutiklass@tallinnakoda.ee 
�	Курсы проводятся в рамках проекта «Люди с ограниченными 

возможностями в э-общество», который финансируется Европейским 
фондом регионального развития.

Дополнительная информация:
Яан Оя, руководитель проекта 
e-почта: ian@tallinnakoda.ee

 
телефон: 5349 3962
http://www.tallinnakoda.ee

Таллиннская Центральная Библио-
тека предлагает всем нынешним и 
будущим читателям различные бес-
платные курсы.
�	Курсы офисной программы  
MS Office 2007 – в библиотеке при 
помощи говорящего компьютера 
можно научиться пользоваться раз-
личными офисными программами: 
MS Office, MS Excel, MS PowerPoint.
�	Facebook для начинающих – 
учебная программа составлена для 
пользователей старшего поколения и 
обучает азам создания и использова-
ния своей странички в Facebook.
�	Курсы для активных соискате-
лей работы – помогает найти ответы 
на вопросы: Как составлять CV, соот-
ветствующую необходимым требова-
ниям? Что такое сопроводительное 
и мотивационное письмо и зачем 
они нужны? В каких интернет-пор-
талах искать рабочие предложения 
и прочую нужную информацию для 
ищущих работу?
�	Курсы информационного по-
иска – обучают поиску необходимых 
книг или статей в э-каталогах и дают 
советы по использованию, например, 
необходимых для школьных работ, 
исследовательских источников.   
�	Курсы генеалогических  ис-
следований – обучение дает обзор 
необходимых источников и интернет-
сайтов, облегчающих начало сбора 
генеалогической информации.
�	Компьютерные курсы для 
начинающих – проводятся практи-
ческие занятия  по использованию 
компьютера, начиная с самых азов, 
а также обучают созданию своего 
адреса э-почты и поиску в интернете 
необходимой информации.

Для участия в курсах необходима 
предварительная регистрация. 
Дополнительную информацию 
можно получить в  отделе эстонской 
литературы читального зала (Эстония 
пст 8) или по телефону 683 0917, 
э-почтой ls@tln.lib.ee или на вэб-сайте 
Центральной библиотеки  
www.keskraamatukogu.eе.

БЕСПЛАТНЫЕ КУРСЫ 
в Центральной 
библиотеке

УСЛУГИ СОЦИАЛЬНОГО ДОМА КРИСТИЙНЕ

Услуги социальной поддержки для жителей района Кристийне.
Для получения услуги просим предварительно зарегистрироваться.
Услуги социальной поддержки по адресу Сыпрузе пст 5 (I этаж):
�	Маникюр-педикюр (регистрация Пн-Пт 9.00-16.00), тел. 6512 703
�	Косметолог, окрашивание ресниц и бровей  

(регистрация Пн-Пт 9.00-16.00), тел. 6512 703
�	Измерение давления (Пн-Пт 9.00-11.00 и 13.00-16.00),  тел. 6512703
�	Парикмахер (по будням 9.00-13.00), тел. 6512 702
�	Массаж (регистрация Пн-Пт 9.00-14.00), тел. 6512 702
�	Занятия в спортзале (регистрация Пн-Пт 9.00-14.00), тел. 6 512 702
�	Душевая и прачечная, тел 6512 704

Услуги социальной поддержки по адресу Энергия 13:
�	Баня, душевая и прачечная (Пн-Пт 10.00-16.00), тел 6 554 187

Мероприятия в Социальном доме 
Кристийне, ФЕВРАЛЬ 2013 г.

Литературный час с авторским   Пт 8.02.2013 в 13.00 
творчеством   
Ыйе Хирвесаар

Выезд в Вильяндиский театр "UGALA" Сб 9.02.2013 в 10.30
платный, предварительная  
регистрация (тел 6 512 702),                
Иван Менкелл "Kalmistuklubi"   

Круг общения «Что нового»   Вт 12.02.2013 в 12.00
Ольга Кенк

Инфочас для людей с проблемами слуха  Вт 12.02.2013 в 15.00
Уно Таймла

Детский концерт VHG   Ср 13.02.2013 в 14.00
"Масленичного дня друга"

Час Библии.    Ср 13.02.2013 в 15.00
Пастор Хелари Пуу

Собрание борцов за свободу  Чт 14.02.2013 в 13.30
Гуннар Вомпас 

Клуб достойных мужчин   Чт 14.02.2013 в 14.30
Хольгер Ойдярв

Поём вместе    Ср 20.02.2013 в 14.00
Кристофер Стаак

Торжественный акт-концерт в честь  Пн 25.02.2013 в 13.00 
Дня Независимости    
выступает камерный хор Гимназии Кристийне 

Клуб Ristik – для любителей кроссвордов.  Пн 25.02.2013 в 12.00
Приходите танцевать –    Ср 27.02.2013 в 14.00 
потанцуем на здоровье! 
Анн Алас

Инфо-час для пожилых скаутов  Чт 28.02.2013 в 13.00
Общество песен и задора активных  Каждый  в 15.00 
соискателей работы   понедельник

БЕСПЛАТНЫЕ КУРСЫ ИСПАНСКОГО ЯЗЫКА ДЛЯ МОЛОДЕЖИ

С 30 января в Центре молодёжи Кристийне вновь будут проведены бесплатные 
курсы испанского языка для молодежи 14-26 лет. Руководитель курса – волонтёр 
из Испании – Антонио Санчес. Для участия требуется знание английского языка.  
Курс для начинающих, учебная работа будет проходить раз в неделю по 
средам, 18.00-19.00. Первая встреча состоится 30 января в 18.00 в Центре 
молодёжи Кристийне. Количество мест ограничено, необходима предвари-
тельная регистрация.
Регистрация и дополнительная информация:
   Maarit Niinepuu
   piirkondliku noorsootöö koordinaator
   Kristiine noortekeskus, Sõpruse pst 4a, Tallinn
   maarit@taninfo.ee, tel 641 8355

11 января в газете «Maaleht» появи-
лась очередная возмущённая статья, 
сошедшая с пера Хейки Майберга1,  
с выражением недовольства Тал-
линнским бесплатным обществен-
ным транспортом. Поскольку пу-
бликации газет сегодня находится 
от многих всего лишь на расстоянии 
одного щелчка «мышки», то я возьму 
на себя право ответить в районной 
газете «Kristiine Leht» на писанину 
Майберга.

Возмущение журналиста вызвал тот 
факт, что бесплатный проезд при-
влёк в город новых жителей. Да, 
этот факт, но, как присуще подво-
дному течению СМИ, во всем вы-
сматривается политическая про-
паганда, грязная конкуренция, и 
какой-то (но обязательно, полити-
ческий!) обман. 

Разумеется, каждый думает в меру 
своей испорченности, как в народе 
говорят. Тем не менее, в статье нет ни 
слова об обязательствах, принятых 
Таллинном в рамках пакта мэров по 
сокращению выбросов CO2,  и стрем-
лении получить титул Зелёной сто-
лицы Европы. Ничего не написано и 
о старании города решить проблему 
многочасовых автомобильных пробок 
и о примерах соседних скандинавк-
ских стран, где с пробками борются 
куда более жёсткими способами и не 
думают о том, как пересадить автов-
ладельцев в общественный транспорт. 
Видели ли вы хоть в одной скандинав-
ской стране такой автотеррор, как у 
нас? Или вы один из тех, чья машина 
не может парковаться дальше деся-
ти шагов от входа в торговый центр? 
Если да, то можете дальше не читать, 
всё остальное не для вас. 

Таллинн нельзя обвинить в том, 
что он не заботится о своих жителях, 
как заявляет Майберг. Проблема в 
том, что правительство страны не 
заботиться о жителях Эстонии. Рост 
цен на электроэнергию влетит нам в 
хорошенькую копеечку. Разницы нет, 
что бы правительство и его верные 
аналитики ни говорили народу, яс-
нее ясного, что всё ведёт к росту цен. 
Для многих, кто сейчас балансирует 
на уровне прожиточного минимума, 
будущее представляется всё более 
туманным. Во всей этой ценовой ка-
русели бесплатный общественный 
транспорт принёс хоть и небольшое, 
но облегчение. Поэтому Майберг 
мог бы направить своё возмущение 
в сторону правительства, у которого 
есть все полномочия, чтобы принять 
необходимые меры для улучшения 
положения в Эстонии. Конечно, от 
маленьких самоуправлений, которым 
и так тяжело приходится, сложно 
ждать каких либо мер по улучшению 
жизни сельских жителей, но ведь у 
правительства есть все необходимые 
рычаги и возможности (некоторые из 
них дотягиваются даже до Греции). К 
сожалению, есть правда в интернет-
комментарии одного крестьянина, 

который сказал: если государство не 
обеспечивает малые города и деревни 
элементарными услугами, то с людей 
там нельзя и налоги взимать. Облег-
чение налогового бремени (электро-
акциз), компенсация хоть какой-то ча-
сти транспортных расходов и любые 
другие меры, которые Таллинн приме-
нял в трудные времена, заслуживают и 
жители других мест Эстонии. Вместо 
разжигания розни (цитирую журна-
листа Maaleht: «Не хочу, держась за 
руки и раскачиваясь влево-вправо на 
певческом поле быть рядом с тем, кто 
туда приехал бесплатно …») надо бы, 
взяв пример с начинания Таллинна, 
призвать правителей больше думать 
о своём народе. Дешёвый транспорт 
увеличил бы активность передвиже-
ния людей, и жители более отдалён-
ных мест могли бы ездить в город на 
работу, что улучшило бы жизнь наро-
да и уменьшило отток населения.  

Если же цель статьи Майберга - 
опорочить нашу столицу, вместо того 
чтобы конструктивно обсудить мест-
ный опыт, то от этого жизнь в лучшую 
сторону не изменится.  

1  каждому городу свои радости.  
Хейки Майберг, 11 января, Maaleht.

Лаури Лааси 

Депутат Рийгикогу 

Раздвижные двери и шкафы. 
Помощь при проектировании 
шкафа или гардероба.  
Лучшие цены. Тел. 5221 151. 
Инфо: www.nagusul.ee

КРУГЛЫЙ СТОЛ КВАРТИРНЫХ ТОВАРИЩЕСТВ КРИСТИЙНЕ 
СОСТОИТСЯ 13 ФЕВРАЛЯ В 18 ЧАСОВ В ЗАЛЕ РАЙОННОЙ  

УПРАВЫ ПО АДРЕСУ ТУЛИКА 33Б (II ЭТАЖ).
Тема собрания 

Реновация многоквартирных домов – планирование и реализация:
	 •	проектирование
	 •	строительный	надзор	со	стороны	заказчика-владельца
	 •	распространенные	ошибки	проектирования	и	строительства
	 •	сегодняшняя	практика	и	результаты	комплексной	реновации	

многоквартирных домов

Лектор Андрус Талиару – проектировщик и контролёр строительства
Предварительная регистрация: телефон 645 7119 или  

е-почта marje.rohtla@tallinnlv.ee 

ЛЫЖНЫЙ 
АВТОБУС 

В воскресенье, 27 января 
2013 с 14.00 до 16.00 в 

парке Лёвенрух пройдёт 
зимнее спортивное 

мероприятие  
"Лыжный автобус".

Инструкторы Эстонской 
ассоциация лыжного спорта 
обучат всех желающих азам 

езды на беговых лыжах, 
ознакомят с техникой 

лыжного катания, расскажут 
об уходе за лыжами и 
раскроют секреты их 

правильного смазывания. 
Также, будут проведены 

лыжные игры и мини-
соревнования.

По возможности, возьмите 
с собой свое снаряжение 

(лыжи можно на месте взять 
напрокат)

Кататься на лыжах весело!


